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Protokół LXXI/24 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 26 lutego 2024 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczyli: Przewodniczący Sejmiku - Arkadiusz Bąk  

oraz Wiceprzewodniczący Sejmiku - Henryk Milcarz. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 14:10.  

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXXI sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez 

Przewodniczącego Sejmiku – Pana Arkadiusza Bąka. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami. 

8. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji  

w latach 2021-2022 Programu Opieki nad Zabytkami Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Leszka Wawrzyły, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Andrzeja Swajdy, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Andrzeja Swajdy, 

c) dyskusja. 

d) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność Województwa 

Świętokrzyskiego, położonej w gminie Masłów, w obrębie Masłów Pierwszy: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana  

    Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą –  

    wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Gałuszki, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji   

  Pana Andrzeja Swajdy, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze 

darowizny, na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości położonej 

w Kielcach przy ulicy Kapitulnej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana  

 Marka Jońcy, 
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b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą –  

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Gałuszki, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji   

  Pana Andrzeja Swajdy, 

d) dyskusja, 

e) głosownie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Kierownika 

Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego  

w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa   

     Pana Marka Bogusławskiego, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – 

wystąpienie    

     Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

 i placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie LXXI sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 

dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, 

że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa 

Świętokrzyskiego.   
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Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Henryk Milcarz poprosił o powstanie i uczczenie minutą 

ciszy pamięci Eweliny Bień radnej V kadencji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Następnie otworzył obrady LXXI sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

W dalszej kolejności powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Marszałkiem Województwa - Andrzejem Bętkowskim, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz Departamentów Urzędu Marszałkowskiego, 

media oraz zaproszonych gości obecnych na sali (zał. nr 2 i 3).  

 

Ad 2.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 3. 

Za pośrednictwem systemu eSesja radni otrzymali w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 

Radny Marek Bogusławski Wicemarszałek Województwa w imieniu Klubu Radnych 

Prawo i Sprawiedliwość złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 71. sesji 

Sejmiku punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej stanowisko 

dotyczące poparcia postulatów polskich rolników (zał.nr 4). 

 

Radna Jolanta Tyjas - Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w imieniu 

Komisji zgłosiła wnioski o wprowadzenie do porządku obrad punktów dotyczących: 

- Rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia działań zapobiegających zjawisku 

neokolonializmu (zał. nr 5). 
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- Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością skargi na 

Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy (zał. nr 6). 

- Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania skargi zgodnie z właściwością (zał. 

nr 7). 

 

Radny Waldemar Wrona – Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny w imieniu Komisji zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

dotyczącego powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko Kierownika Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa 

Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach (zał. nr 8). 

 

Radny Leszek Wawrzyła w imieniu grupy radnych zgłosił wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego złej sytuacji 

w rolnictwie (zał. nr 9). Następnie odczytał treść stanowiska. 

 

Radny Marek Jońca - Członek Zarządu odczytał treść stanowiska złożonego przez Klub 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poinformował, że projekty uchwał zostały złożone 

na piśmie, stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do § 72 ust. 2a Statutu Województwa Wiceprzewodniczący Sejmiku otworzył 

dyskusję nad zgłoszonymi projektami uchwał. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Jan Maćkowiak - Wiceprzewodniczący Sejmiku zaproponował, aby podczas 

głosowania radni „odrzucili wnioski o wprowadzenie do porządku obrad”, a następnie 

projekty uchwał dotyczące postulatów rolników skierowali na posiedzenie Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska.   

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa uważa, że wprowadzenie 

ww. punktów do porządku obrad w sytuacji, której znajdują się rolnicy jest jak najbardziej 

zasadne. 
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Radny Grzegorz Gałuszka zwrócił uwagę na zaniedbania ze strony polskiego Komisarza 

Unii Europejskiej ds. rolnictwa Janusza Wojciechowskiego w polityce rolnej. 

 

Radny Andrzej Swajda zgłosił wniosek formalny o 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poinformował, że zgłoszony wniosek należy przegłosować 

 i musi zostać wprowadzony do systemu eSesja.  Następnie poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek formalny o przerwę  

w obradach. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem wniosku, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj.: 18 głosami 

„za” przy 3głosach  „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad 4.  

Na sekretarzy obrad Wiceprzewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Waldemara Wrony oraz Piotra Żołądka. Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają 

zgodę na kandydowanie? 

 

Radny Waldemar Wrona nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Radny Piotr Żołądek wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Sejmiku zaproponował kandydaturę 

radnego Grzegorz Banasia.  

Zapytał, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie? 
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Radny wyraził zgodę. 

 

W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wybór 

sekretarzy obrad w osobach radnych: Piotra Żołądka oraz Grzegorza Banasia. Zapytał, 

kto z radnych jest za powołaniem sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał 

od głosowania? 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 26 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa Sejmik może wprowadzić 

zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poinformował, że każdy z wniosków będzie poddawany 

pod głosowanie w kolejności zgłoszenia.  

  

Poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji 

uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał.   

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku 

obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej stanowisko dotyczące 

poparcia postulatów polskich rolników. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, 

kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj.: 24 głosami „za” przy 2głosach „wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia działań zapobiegających 
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zjawisku neokolonializmu. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj.: 21 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”  

i 1 głosie „przeciwnym”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania zgodnie 

 z właściwością skargi na Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy. 

Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od 

głosowania? 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj.: 26 głosami „za” . 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku 

obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przekazania skargi 

zgodnie z właściwością. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał od głosowania? 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj.: 26 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego 

powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko Kierownika Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu 

Sanitarnego w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał od głosowania? 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów 

ustawowego składu Sejmiku. Za wnioskiem głosowało 14 radnych, przy 10 głosach 

„przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 16   do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku 

obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie. Zapytał, kto  

z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania? 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj.: 25 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

Po zakończonym głosowaniu obrady przejął Arkadiusz Bąk -Przewodniczący Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 10 minutową przerwę, w trakcie której odbyło się 

posiedzenie Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały w sprawie Stanowiska 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie zostanie 

wprowadzony jako punkt 9 porządku obrad, a projekt uchwały przyjmującej stanowisko 

dotyczące poparcia postulatów polskich rolników rozpatrzony zostanie w punkcie 10. 

Projekty uchwał zgłoszone przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji będą rozpatrywane 

jako punkty: 17,18 i 19 porządku obrad. Pozostałe punkty zmienią odpowiednio kolejność. 

 

Ad 6. 

Interpelacje i zapytania. 

Radny Maciej Gawin poruszył kwestię związaną z brakiem udzielenia odpowiedzi 

na złożoną interpelację dotyczącą członka Rady Nadzorczej „Uzdrowiska Busko – Zdrój” 

S.A. 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są jeszcze interpelacje bądź zapytania. 

Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań. 

Ad 7.  

Radni otrzymali sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w okresie między sesjami (zał. nr 18). 

 

W punkcie tym Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Pani Magdalenie Szczukiewicz -  
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Prezes Zarządu Klubu Sportowego „Iskra”, która przedstawiła problemy finansowe 

z jakimi boryka się Klub. Następnie poprosiła o wsparcie finansowe dla Klubu na najbliższe 

trzy lata. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Tomasz Jamka- Członek Zarządu, radny Arkadiusz Bąk – Przewodniczący Sejmiku, radna 

Agnieszka Buras- Wiceprzewodnicząca Sejmiku. 

 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 19). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 9. 

Radnym udostępniono w systemie eSesja projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie (zał. nr 9). 

 

W imieniu grupy radnych głos zabrał radny Piotr Żołądek – Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, który zgłosił  wniosek formalny o odesłanie dokumentu 

do Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
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Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek formalny o odesłanie dokumentu do Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto 

jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj.: 24 głosami 

„za”  przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Radnym udostępniono w systemie eSesja projekt uchwały przyjmującej stanowisko 

dotyczące poparcia postulatów polskich rolników (zał. nr 4). 

 

Radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek Województwa w imieniu Klubu Radnych 

Prawo i Sprawiedliwość zgłosił wniosek formalny o odesłanie dokumentu do Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek formalny o odesłanie 

dokumentu do Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zapytał, kto z radnych jest za 

przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj.: 24 głosami 

„za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

Ad 11.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 

2021-2022 Programu Opieki nad Zabytkami Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 22). 
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Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały,  

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. Na koniec poinformował, że w podstawie 

prawnej nastąpiła omyłka pisarska w dacie ogłoszenia ustawy o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami. W związku z powyższym konieczna jest korekta redakcyjna polegająca 

na wykreśleniu zapisu: „ art. 87 ust. 5 ustawy z dnia 23 lipca 2023 r. o ochronie zabytków 

 i opiece nad zabytkami (Dz. U. z 2022 poz. 840 ze zm.) a zastąpieniu wyrazami: „art. 87 

ust. 5 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U.  

z 2022 poz. 840 ze zm.) . 

 

W punkcie tym prowadzenie obrad przejął Henryk Milcarz – Wiceprzewodniczący 

Sejmiku. 

Radny Leszek Wawrzyła – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował, o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 148/24 stanowi zał. nr 23 do protokołu).  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji w latach 2021-2022 Programu Opieki nad Zabytkami Województwa 

Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/873/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 24 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 25 do protokołu. 
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Ad 12 i 13.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 12 i 13 

z porządku obrad mogą być łącznie omówione. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 

– 2040 ( zał. nr 26), 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok (zał. nr 27). 

 

 

Maria Fidzińska- Dziurzyńska - Skarbnik Województwa przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Radny Andrzej Swajda – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie Nr 393/24 oraz 

394/24 stanowią zał. nr 28 i 29 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył łączną dyskusję do punktów. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/874/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 21 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 30 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 31 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie województwa na 2024 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/875/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 16 głosami „za” przy 7 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

Ad 14.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 

gruntową nieruchomości stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej  

w gminie Masłów, w obrębie Masłów Pierwszy (zał. nr 34). 

 

Radny Marek Jońca- Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował, o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 169/24 stanowi zał. nr 35 do protokołu). 

 

Radny Andrzej Swajda – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o negatywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 395/24 

stanowi zał. nr 36 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Henryk Milcarz - Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Grzegorz Świercz, radny 

Marek Jońca- Członek Zarządu, radny Grzegorz Gałuszka, radny Arkadiusz Bąk- 

Przewodniczący Sejmiku. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w obradach uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność Województwa 

Świętokrzyskiego, położonej w gminie Masłów, w obrębie Masłów Pierwszy. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/876/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 25 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 37 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 38 do protokołu. 

 

Ad 15.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyrażenia zgody na 

nabycie, w drodze darowizny, na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości 

położonej w Kielcach przy ulicy Kapitulnej (zał.nr 39). 

 

Radny Marek Jońca- Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

Radny Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował, o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 170/24 stanowi zał. nr 40 do protokołu). 

 

Radny Andrzej Swajda – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 396/24 

stanowi zał. nr 41 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie, w drodze darowizny, na rzecz Województwa Świętokrzyskiego 

nieruchomości położonej w Kielcach przy ulicy Kapitulnej. Zapytał, kto z radnych jest za 

podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/877/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

Ad 16.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Kierownika 

Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach 

(zał. nr 44). 

 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona – Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował, że ww. Komisja rekomendowała kandydatury Pana Marka 

Bogusławskiego, Pana Macieja Gawina, Pana Grzegorza Banasia oraz Pana Leszka Króla 

do przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Kierownika 

Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach 

(Stanowisko Nr 16/24 stanowi zał. nr 45). Następnie zakomunikował o pozytywnym 

zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 169/24 stanowi zał. nr 46 

do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Grzegorz Świercz, radny Grzegorz Gałuszka, radny Marek Strzała. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania komisji 

konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Kierownika 

Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 

głosowania? 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów radnych 

Sejmiku: „za” jej podjęciem głosowało 11 radnych, przy 13 głosach „przeciwnych”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”. Sejmik uchwałę odrzucił.  

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 47 do protokołu. 

 

Ad 17.  

Radnym udostępniono w systemie eSesja projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej 

wprowadzenia działań zapobiegających zjawisku neokolonializmu (zał. nr 5). 

 

Radna Jolanta Tyjas - Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

ww. projekt uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej 

wprowadzenia działań zapobiegających zjawisku neokolonializmu. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXXI/878/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 21 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 48 do protokołu. 
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 49 do protokołu. 

 

Ad 18.  

Radnym udostępniono w systemie eSesja projekt uchwały w sprawie przekazania zgodnie 

z właściwością skargi na Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy 

(zał. nr 6). 

 

Radna Jolanta Tyjas - Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

ww. projekt uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania zgodnie 

 z właściwością skargi na Dyrektora Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania?  

Uchwała Nr LXXI/879/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 26 

głosami „za” i stanowi zał. nr 50 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 51 do protokołu. 

 

Ad 19.  

Radnym udostępniono w systemie eSesja projekt uchwały w sprawie przekazania skargi 

zgodnie z właściwością (zał.7). 

 

Radna Jolanta Tyjas - Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

ww. projekt uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierał radny Grzegorz Banaś. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przekazania skargi zgodnie z właściwością. Zapytał, kto z radnych jest za 

podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  

Uchwała Nr LXXI/880/24 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 52 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 53 do protokołu. 

 

Ad 20.  

Radni otrzymali sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego 

(zał. nr 54), do którego nie zgłosili uwag. 

 

Ad 21.  

Sprawy różne.  

 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Radny Jan Maćkowiak- Wiceprzewodniczący Sejmiku zwrócił o precyzyjną informację 

czego ma dotyczyć oświadczenie majątkowe, które należy złożyć na dzień 29.02.2024 r. 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa odniósł się do wydarzeń na 

sesji w związku z odrzuceniem uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Kierownika 

Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego  

w Kielcach. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że ostatnie oświadczenie majątkowe w VI 

kadencji winno być złożone Przewodniczącemu Sejmiku w dniu 29 lutego br. i przedstawiać 

stan majątku na ten dzień. Do ostatniego oświadczenia majątkowego winno być dołączone 

zeznanie podatkowe PIT za 2023 rok. Wyjątkowo w roku bieżącym złożenie ostatniego 

oświadczenia nastąpi przed upływem terminu na złożenie rocznego oświadczenia 

majątkowego za 2023 r. (do 30 kwietnia br.). 

Kancelaria Sejmiku będzie przyjmowała oświadczenia doręczone osobiście do siedziby 

Urzędu bądź przesłane drogą pocztową. W tym przypadku o zachowaniu terminu do 

złożenia oświadczenia będzie decydować data stempla pocztowego.   
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Następnie zakomunikował, że kolejna sesja zgodnie z harmonogramem prac Sejmiku na I 

półrocze 2024 roku planowana jest na 21 marca br.  Posiedzenia Komisji odbędą się w dniach 

14 - 20 marca 2024r. Poprosił radnych o rezerwację terminów w kalendarzach. 

 

Ad 22.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LXXI sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku    Przewodniczący Sejmiku 

 

Henryk Milcarz                 Arkadiusz Bąk 

     

 

 

 

                                                      Sekretarze obrad: 

Radny Piotr Żołądek                 Radny Grzegorz Banaś 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Iwona Muter 


